
Contacts
If you have access to the Internet, be sure to visit my homepage. You can download the latest versions 
and updates of Abracadabra as well as some other cool programs.
URL for homepage:

http://www.geocities.com/SiliconValley/Horizon/1002    (English page)
http://talisman.ic.ru (Russian page)

E-mail address for information, feedback, suggestions, bug reports, support etc:
ara@etel.ru

Thanks!
Arkadiy Istomin
Ekaterinburg, Russia.

5 jule 1998



Desktop functions
Since version 1.2, Abracadabra has contained some new features for the construction of the user 
interface. Now you can add external references to any graphic image. 
These references can be commands to start programs or references to other files. Those files will open in 
Abracadabra.
Using these features it is possible to construct analogues of the Windows Desktop from any picture (with 
buttons, text and icons to start external programs). And to use Abracadabra as the environment for 
working with the computer. One more variant of use - creation of chains of the images. Without big 
problems you can create your own galleries on the computer, establish commands of transition from one 
picture to another.

How it works?

In the graphics toolbar there is the Work/Edit button. After loading the image this button is in a "Work" 
state. If press this button, you enter the Edit mode of the HIM-file editor. 

The hyperimage file (HIM) is the hidden text file, created by Abracadabra, containing the information 
about the references and configuration of the screen. The HIM-file has the analogue's name, as a linked 
picture, and '.HIM' expansion. The file is stored in the folder with the parent picture. When loading the 
image the program always tries to find a HIM-file.If a HIM-file is found, there is an initialization of all 
references and a loading of all additional graphics resources used in this file. The operations zoom 
in/zoom out stop working. The right button opens the context menu for the objects. 

In the current version of the program there are three kinds of objects: Hotzone, Icon, Text. 
They can be created with the appropriate toolbar button or with the context menu.

Hotzone - rectangular zone on picture with attached command. Choose the appropriate tool, select the 
upper left corner of the desired area and holding the left button select it. After that the file dialogue will 
appear. Choose the file to which this zone will refer. If you enter a URL in the command string with first 
letters "http:", Abracadabra will open the selected web page.To change the size of a zone (as well as the 
other objects) drag its lower right corner. In the context menu you can change a command or hint for this 
zone.

Text - text string, with attached command. This object has all the properties of a hotzone, but does not 
show a hint, and displays the text directly on the picture. In the menu there is an additional command, 
"Font", for changing the font.

Icon - icon or picture. When this object is created, it automatically makes a 32x32 icon appropriate to the 
file in the command line. By choosing the Change command in the picture context menu, you can replace 
the this object's image. Any graphic formats supported are usable. It is possible to choose a non-graphical
file, which will be substituted for an icon. For this type of object there is the option to use transparent 
color. Click the right button on an object and choose the menu command, "Transparent color". The color 
of that object will be chosen in the dialogue which appears. 

Dragging of HIM-objects works in both modes (in work and edit mode). 
You can also create and edit objects in work-mode. 
HIM-files keep not only information about objects, but also scaling, and arrangement of a basic picture.

There are some problems in working with HIM-objects. 
They are gradually eliminated in the new versions. 
I amplify the opportunities of the program in this direction ñonstantly (Desktop functions).



What will be further? 
New opportunities of course. 
My current beta-version now works in a fullscreen mode (instead of within the 
limits of one image). You can select objects by hovering with the cursor. 
There is a tiled background feature, highlighting of objects and other features.
I hope to copy all the functions of my other program "Bonjour 0.43" in "Abracadabra".



Desktop функции

Начиная с версии 1.2, Абракадабра содержит несколько новых возможностей связанных с 
построением пользовательского интерфейса. 
Вы можете добавлять внешние ссылки к любому графическому изображению. Эти ссылки могут 
быть командами запуска программ или ссылками на другие файлы, такие файлы будут 
открываться в Абракадабре.
Пользуясь этими возможностями можно на базе какой-нибудь картинки построить аналог Windows 
Desktop и использовать Абракадабру как оболочку для работы с компьютером. Еще один вариант 
использования - создание цепочек изображений. Без особых проблем Вы можете создать 
собственные галереи на своем компьютере, устанавливая команды перехода с одной картинки на 
другую.

Как это работает?

В панели инструментов для графики, расположена кнопка Work/Edit. При загрузке изображения она
находится в состоянии Work. 
Если нажать на эту кнопку, Вы перейдете в режим редактора HIM файла. 

Hyperimage файл (HIM) - это скрытый текстовый файл, который создается Абракадаброй и 
содержит всю информацию о ссылках и компоновке. HIM файл имеет то же самое имя, что и 
картинка, к которой он привязан и расширение '.him'. Файл сохраняется в том же каталоге что и 
картинка. При загрузке изображения программа всегда пытается найти его him файл.
Если HIM файл найден, происходит инициализация всех ссылок и загружается вся дополнительная
графика используемая в этом файле. Операции увеличения/уменьшения по правой кнопке мыши 
перестают действовать. Правая кнопка начинает вызывать меню для обьектов. Левая выполняет 
действия определенные в HIM файле.

В текущей версии программы имеется три вида обьектов: Hotzone, Icon, Text. Их можно создавать 
на картинке при помощи соответствующей кнопки инструментальной панели или из меню 
вызываемого щелчком правой кнопки мыши.

Hotzone - прямоугольная зона на картинке, к которой привязывается команда. Выберите 
соответствующий инструмент, отметьте левый верхний угол будущей зоны и при нажатой левой 
кнопке выделите требуемую зону. После этого в появившемся файловом диалоге выберите файл, 
на который будет ссылаться эта зона. 
Сменить размеры зоны (как и всех прочих обьектов) можно зацепив мышкой ее правый нижний 
угол. В контекстном меню Вы можете поменять команду или хинт для этой зоны.

Text - текстовая строка, так же с привязанной командой. Имеет все свойства hotzone, но не 
показывает hint, а выводит текст прямо на картинке. В меню имеет дополнительную команду Font 
для смены шрифта.

Icon - иконка или картинка. При создании этого обьекта, автоматически появляется иконка 32x32 
соответствующая файлу в командной строке. Выбрав в меню команду Change picture, Вы можете 
сменить картинку этого обьекта. Допускаются любые графические форматы поддерживаемые 
Абракадаброй. Можно выбрать и не графический файл, тогда будет подставлена его иконка. 
Для этого типа обьектов существует возможность использования прозрачного цвета. Щелкните 
правой кнопкой на обьекте и выберите пункт меню Transparent color. В появившемся диалоге будет 
выбран цвет той точки, на которой Вы щелкнули. Можете сразу нажать Ok или выбрать другой 
нужный Вам цвет.



Перетаскивание обьектов работает в обоих режимах (и в рабочем и в режиме редактирования). 
Также есть возможность использовать меню для создания новых обьектов и редактирования их 
свойств в рабочем режиме.

При сохранении HIM файла сохраняются не только информация об обьектах, но и 
масштабирование, и расположение основной картинки.

Существует несколько проблем в работе с HIM-обьектами. Они постепенно устраняются в новых 
версиях. Возможности программы усиливаются именно в этом направлении (Desktop функции).

Что будет дальше?

Новые возможности конечно. Уже сейчас моя текущая версия работает в полноэкранном режиме (а не в 
пределах одной картинки). Есть подсветка обьектов при проходе курсора. Tile background, popup forms и 
прочие вещи. Я надеюсь полностью перенести все функции "Bonjour 0.43" в эту программу. 



Abracadabra 1.2.3 has the following features:
unique interface;

quick navigation in both files and catalogues (one left/right mouse click performs all necessary functions);

the files box is always present "under a hand"; 

view and edit text-files ( including files larger than 64kb);

view and edit RTF files ;

convert text from Windows to DOS- format and vice versa;

convenient viewing of graphic files of the following formats: BMP, JPG, WMF, PCX, TGA, DIB, RLE, ICO;

save any image in BMP or JPG format;

graphical effects (Flip, Invert, RGB-conversions)

zoom in/out and movement of images on screen (all this is done with the mouse, without using rulers and 
buttons); 

set any image as tiled or centered desktop wallpaper;

set any image as logoscreen for Abracadabra;

copy image in clipboard;

slideshow;

support of standard file opperations: copy, move, rename, delete, open document in associated program;

launch any EXE, COM, LNK, PIF files by one click;

local files navigation;

full customization of Abracadabra's window;

Shortcuts to Desktop, Start Menu and Control Panel folders.

Desktop functions and hyperimage files.



The file manager

The file manager panel contains all files command, and buttons to access the program's basic functions. 
As was said in the introduction, the mouse is used for navigation. 
Left click - open a disk/folder, show a file in the program's working area
Right click - move up one level in a folder tree. 
Double clicking with the left button will open a file in its associated program. 
Right clicking on a file icon will open the context menu for a file.
There are 4 types of icons in the filemanager. 
Green ball - graphic files of supported types (JPEG, BMP, PCX, TGA, DIB, RLE). 
Red - HTML documents (HTM, HTML, ASP). 
Yellow arrow - executable files (EXE, COM, and also PIF and LNK). 
And blue icons for all other types of files. These files are loaded into the text editor.
In the bottom part of the file panel there are buttons for a fast filtration. 

The main tool panel is in the top part of the browser. It has the following buttons (left to right):

About/Registration - show the "About" window with the version information and registration button.

Toolbar ON/OFF - show/hide image and text toolbars. 

Autohide ON/OFF - switches automatic hiding of the file manager when a document is opened.You can 
hide the browser panel to increase screen workspace. When the mouse pointer goes over the side-
border, the browser panel appears, and disappears again when you move the mouse away. 

Abracadabra Logofile - return to abracadabra's startup picture. 

Top level - show the list of disks.

Create new textfile - the program creates a blank text document "untitled.txt" for editing. 

Save - Save current edited text. You can change the file type in the filename field to .RTF to save your 
text in Rich Text Format. If you want to save a file in another directory, change the directory in the browser
panel and then click on the "Save" button. Saving BMP and JPG files is done in the standard Save 
dialogue. 



Back/Forward - navigation buttons for the file list, which were opened after start of the program. The list of
all looken up files can be showed using Show->History or through the History icon in the top level of a 
folder tree.

Left/right bar - show the file panel on the left or right side of the window.

To drag a window, click and hold on the title bar and drag it to the desired location. To resize a window, 
click on the lower right hand corner of the filepanel and drag it to the appropriate size.

The file context menu

The context menu is opened by clicking with right button on a file icon.
The menu contains the following commands:

View - open file in Abracadabra.
Open - open file in the associated program. Same thing as double clicking. 
Copy - copy a file into other folder.
Move - move a file into other folder.
Delete - delete selected file. CAUTION! This command does an actual DELETE. It does not move an item
to the Recycle Bin.    
Rename - rename selected file.
Show - show files, applying one of the filters (text, graphic, HTML, executable) or show History. All - all 
files. Green - images. Red - html files. Executable - EXE, COM, LNK, PIF files. Blue - all other files. 
History - show history list.

For graphic files the following commands are added:

Center wallpaper, Tile wallpaper - use the image as Desktop wallpaper.
Copy to clipboard - copy the image to the clipboard.
Slideshow - start/stop slideshow mode. Default delay is 3 seconds. You can set a delay from 1 to 60 
seconds in the image toolbar.



Viewing graphics
The program supports these graphic formats: BMP, JPG, WMF, PCX, TGA, DIB, RLE, ICO.
Image are automatically centred on the screen when they are open. 
You can move the picture around on the screen by dragging it.
Zoom in / zoom out of the picture using the left / right click.

In the toolbar the following commands are used for graphic files:

Save - save the image in BMP or JPEG a format. 

Copy to clipboard - copy the image to the clipboard.

Center wallpaper, Tile wallpaper - use the image as Desktop wallpaper.

Slide Show - start or stop slideshow mode. 

Adjusting the slideshow delay is done by using the slider (from 1 sec to 60 sec). The slideshow shows all 
the pictures from the current folders. You can change catalogues and select a new start file in the browser
bar. Slideshow will start from the first selected file in any catalogue. To stop the slideshow, click on the 
slideshow button again. 

Set as Abracadabra logo image - set the current graphic file as Abracadabra's startup logo image.    If no 
files are established as logo, the program will try to load a file named abra.jpg from the current folder. 
Abracadabra remembers not only the name of a startup file, but also the arrangement of the picture on 
the screen, and its scale. 

Zoom panel - this panel contains commands for scaling: 

scaling to the size of the window, to height of the window, to width of the window, show picture in real 
size. 
In addition on the panel there are buttons for zoom in/zoom out. 
In version 1.2.3 in the same panel are added commands: 
Invert - invert the image
R/B - replace red and blue components of colour.
B/G - replace blue and green components of colour.
G/R - replace green and red components of colour.
Flip vertical - make vertical mirror of picture. 
Flip horizontal - make horizontal mirror of picture.

Background color - change background colour of a graphic viewer.

Work/edit - switch off/on EDIT mode for hyperimages. 

New zone - create new invisible zone on picture. 
New text - create new text string on picture. 
New icon - create new icon on picture for any executable file or document. 
Delete HIM file - delete HIM-file associated with current picture. 
Save HIM file - save HIM-file associated with current picture.

More detail see: Desktop functions.





Introduction

It is difficult to place this program in a particular category. Abra reads various type of files. First, it can 
view graphic files. Second, it is a text editor. Third, it is a file manager and launcher. It is a set    of 
constantly necessary tools in one program. Of course, it cannot do everything and is focused on working 
with graphics.

The interface is constructed to give you fast access to files on any disk. The menu and standard file 
dialogues are not used. 

The Abracadabra window is divided into two parts: a display area and a browser bar. The browser bar lets
you move through directories and click on the file you want to see. Files selected are shown in the display
area. 
With a few simple mouse clicks, you can move through your system or across your network, and to move 
up and down in your folder structure. A left click will open a drive or catalogue or open a file for viewing. A 
right click will move up in the folder structure. A right click on a folder or file icon brings up the popup 
menu. 

For a fast exit from a folder tree the "Top" button in the toolbar can be used.
This type of navigation differs from most others but it is more natural and allows you to concentrate on the
current task.



Registration

Abracadabra is distributed as Shareware. You may use the shareware version for 30 days. If after 30 
days you would like to continue using it, then You should purchase a license. After you pay, you receive 
Registration Name and Registration key to tell Abracadabra  that you have paid the shareware fee.

The fee for registered version of Abracadabra is: 

single license      $19.00.
site    license    $199.00. Site licenses cover a single organization for an area of up to one hundred miles 
(160 km) in radius.
world-wide license    $699.00. A world-wide license covers everyone in a single organization.

Registering Abracadabra is easy. Open the Register program that comes with Abracadabra by starting up 
the file REGISTER.EXE. Enter your name, your email address, and the number of single user licenses 
you require for each program you wish to purchase. Save, copy or print the data form from the Register 
program and send it, with the payment, to Kagi Shareware. 

INTERNET ONLINE REGISTRATION: 
You can register using any major credit card on a secure server.
Point your browser to the following URL and follow the instructions on the screen: 

"Regnow": https://www.regnow.com/softsell/nph-softsell.cgi?item=1333-2
"Kagi": http://order.kagi.com/cgi-bin/register1.cgi?Q5

Registered users can download version 1.24 with HTML support. Send your request to ara@etel.ru (with 
your registration code and name). This version requires installed Microsoft Internet Explorer 3.0 or higher.
Registered users will receive all new versions of Abracadabra free of charge. 
Registered users will receive reg.code for another my program Talisman 1.0 after readiness of a final 
version.





The text editor
The text editor allows you to edit any text files, including files with a size greater than 64kb. RTF format is 
also supported. Saving a file is possible in RTF format (with all formatting), or with another (not RTF) 
expansion. This will create a normal text file. The format of a file can be replaced in the filename field of 
the toolbar. All format options are on the context menu.

In the toolbar there are several basic command buttons:

New textfile - create a new textual file.

Save - save a file in the current folder of the file browser.

Print    - Print current text. 
 
Font - change default font for the text window (not for RTF and WRI format. For these formats, use the 
document's internal fonts). 

Background color - change the default color for the text window (not for RTF format. For this format, use 
white only). 

WIN/DOS converting - With this toggle, you can convert text from Windows to DOS format and vice-
versa. This function works very slowly, and can only be used for small files. This function is actually for 
international versions of Windows with different keyboard layout for DOS and for Windows.



Введение
Программу сложно отнести к какой то определенной категории. Она соединяет в себе несколько 
различных средств. Во первых это просмотрщик графических файлов. Во вторых это текстовый 
редактор. В третьих - файловый    менеджер и средство для запуска других программ. 

Интерфейс построен так, чтобы обеспечить наиболее быстрый доступ к любому файлу на диске. 
Меню и файловые диалоги не используются. Файловый броузер расположенный в левой или 
правой части окна позволяет одним щелчком мышки открывать файлы. Все каталоги и файлы 
показаны в одном списке. Диски и несколько основных ссылок находятся в корневом уровне 
списка.

Передвижение по дереву каталогов производится правой/левой кнопкой мыши. Щелчок левой 
кнопкой открывает диск/каталог/файл. Щелчок правой кнопкой в любом месте броузера выводит на
предыдущий уровень дерева каталогов вплоть до списка дисков. Так как правая кнопка занята для 
операции передвижения по каталогам, то для контекстного меню пришлось найти другой вариант 
вызова. В Абракадабре меню вызывается щелчком правой кнопкой на значке файла.
Для быстрого выхода в корень дерева служит кнопка "Top" в инструментальной панели.

Такой способ навигации конечно же отличается от общепринятого но он очень естественен и 
позволяет не отвлекать внимания от основной задачи. 



Контакты

Благодарю Вас за использование "Abracadabra". Всю дополнительную информацию по этой и 
другим моим программам, а также новые версии этих программ, Вы можете найти в Интернет по 
адресам:

http://talisman.ic.ru
http://www.geocities.com/SiliconValley/Horizon/1002

E-mail адрес:    ara@etel.ru

Аркадий Истомин
Екатеринбург, Россия
-------------------------------
05 июля 1998



Основные возможности
- новый интерфейс; 
- быстрая навигация по файлам и каталогам (один щелчок левой/правой кнопками мыши 
выполняет все необходимые действия); 
- постоянное наличие окна файлов "под рукой"; 
- возможность просмотра и редактирования текстовых файлов с размером более 64К (в том числе 
RTF); 
- преобразование текста из Windows в DOS кодировку и обратно (надо признаться, что эта функция
работает очень неважно и полезна только для небольших файлов). 
- удобный просмотр графических файлов: BMP, JPG, WMF, PCX, TGA, DIB, RLE, ICO; 
- запись графики в BMP и JPG формате; 
- режимы увеличения/уменьшения изображений и перемещения по окну (все это только мышкой 
без использования линеек прокрутки и кнопок); 
- использование любой картинки как Desktop Wallpaper; 
- использование любой картинки как Logoscreen при запуске Абракадабры; 
- копирование картинки в буфер; 
- режим слайдшоу;
- несколько графических эффектов (flip,invert,RGB-преобразования);
- возможность привязывать к любому изображению файл со ссылками на другие программы, 
документы и http-адреса (HIM файл);
- запуск из Абракадабры EXE, COM, LNK, PIF файлов(в том числе при помощи HIM файлов, то 
есть прямо с рабочего поля программы); 
- построение собственного графического интерфейса (при помощи HIM файлов);
- стандартные файловые операции: переименовать, удалить ,скопировать ,переместить, открыть 
документ в ассоциированной программе; 
- навигация по файлам на локальных дисках (в стиле www-броузеров); 
- гибкая настройка рабочего поля программы; 
- быстрый доступ к каталогам Desktop, Start Menu, Control Panel. 



Просмотр графики

Программа распознает графические форматы: BMP,JPG,JPE,JPEG,PCX,TGA,RLE,GIF.
Изображение при просмотре автоматически центрируется на экране. 
Перемещать картинку по экрану можно перетаскиванием.
Увеличение/уменьшение картинки при помощи левого/правого щелчка мышкой.
В инструментальной панели для графических файлов доступны следующие команды:

Save - сохранить изображение в BMP или JPEG формате. 
Copy to clipboard - скопировать изображение в буфер обмена.
Center wallpaper, Tile wallpaper - использовать изображение как Desktop wallpaper.
SlideShow - запустить или остановить режим слайдшоу. Настройка задержки между выводом 
картинок на экран. В показе участвуют все картинки из текущего каталога.
Set as Abracadabra logo image - установить текущий файл в качестве заставки при запуске 
программы. Если ни один из файлов не установлен как заставка, программа попытается загрузить 
файл abra.jpg из текущего каталога. При выполнении этой команды, запоминается не только имя 
файла, но и расположение картинки на экране, и ее масштаб. 
Zoom panel - эта панель содержит несколько заранее определенных команд масштабирования: 
смасштабировать по размерам окна, по высоте, по ширине, показать картинку в реальном 
масштабе. Дополнительно на панель выведены команды увеличить и уменьшить. В версии 1.2.3 в 
эту же панель добавлены команды:
Invert - инвертировать изображение:
R/В - поменять местами красную и синюю компоненты цвета.
B/G - поменять местами синюю и зеленую компоненты цвета.
G/R - поменять местами зеленую и красную компоненты цвета.
Flip vertical - сделать зеркальное отображение картинки по вертикали. 
Flip horizontal - сделать зеркальное отображение картинки по горизонтали. 

Background color    - сменить цвет фона для графического просмотрщика.
Edit HIM-file -вход в режим редактирования HIM файла. Подробнее см. Desktop функции.



Регистрация

Программа распространяется как Shareware. Это означает, что Вы можете свободно использовать 
ее в течение 30 дней. После этого срока, Вы должны либо зарегистрировать свою копию, либо 
удалить программу с компьютера. Стоимость регистрации через американские Shareware службы -
19$. Стоимость регистрации почтовым или банковским переводом по России - 50 рублей. 

Регистрация программы возможна несколькими путями. Самый простой - регистрация через 
Интернет при помощи кредитной карточки. Адреса сайтов для OnLine Registration:
"Regnow": https://www.regnow.com/softsell/nph-softsell.cgi?item=1333-2
"Kagi":    http://order.kagi.com/cgi-bin/register1.cgi?Q5

Следующий вариант - регистрационная программа, позволяющая использовать другие способы 
оплаты, в том числе через почту. Для этого варианта регистрации запустите программу register.exe
из комплекта поставки Абракадабры и заполните все поля предлагаемой ею формы.

И наконец, Вы можете сделать почтовый или банковский перевод в рублях, для этого пошлите 
запрос на адрес ara@etel.ru. Вам будут высланы дальнейшие инструкции.

Внимание!
Зарегистрированные пользователи программы могут получить обновление    Abracadabra 1.2.4. Эта 
версия имеет возможность просматривать HTML файлы. Версия 1.2.4 может работать только на 
машинах с инсталлированным Microsoft Internet Explorer 3.0 или более новых версий. Для 
получения    новой версии отправьте запрос на адрес  ara@etel.ru . В этом запросе укажите Ваши 
регистрационные имя и код.



Текстовый редактор

Текстовый редактор позволяет редактировать любые текстовые файлы, в том числе файлы с 
размером более 64кб. Также поддерживается RTF формат.
Запись файла возможна либо в RTF формате, при этом сохраняется все форматирование текста, 
либо с любым другим    (не RTF) расширением, при этом будет создан обычный текстовый файл. 
Расширение файла можно сменить в файловой строке броузера.

Все команды форматирования текста сосредоточены в меню, вызываемом нажатием правой 
кнопки мыши. 

В панели инструментов расположеы кнопки нескольких основных команд:

New textfile - создать новый текстовый файл.
Save file - сохранить файл.
Print file - распечатать файл.
Font - сменить шрифт текста.
Background color - сменить цвет фона для текста.
WIN/DOS converting - переконвертировать текст из Windows в DOS кодировку или обратно.
Внимание! Эта функция работает корректно только на небольших файлах (несколько килобайт). 
При конвертации файлов большого размера программа может зависать.



Файловый менеджер

В панели файлового менеджера сосредоточены все общие команды, применимые к любому типу 
файлов, а также кнопки доступа к основным функциям программы. 

Как уже говорилось во вступлении, для навигации по дискам и каталогам используются 
левая/правая клавиши мышки. Левая - открыть диск/каталог или показать файл в рабочей области 
программы. Правая кнопка - подняться на один уровень вверх в дереве каталогов. Кроме того 
двойной щелчок левой кнопкой откроет файл в его ассоциированной программе. Правый щелчок на
значке файла выведет контекстное меню для файла.

Значки файлов бывают 4 типов. Зеленый шарик - графические файлы распознаваемые 
программой. Красный - HTML документы. Желтая стрелка - исполняемые файлы (EXE, COM, а 
также PIF и LNK). И синий значок для всех остальных типов файлов. Такие файлы загружаются в 
текстовый редактор.

В нижней части файловой панели находятся кнопки для быстрой фильтрации по типам файлов. 

Панель инструментов

Кнопки панели инструментов (слева направо):

About/Registration - вывод на экран панели "About" с информацией о версии программы и кнопкой 
доступа к регистрационной панели.

Toolbar ON/OFF - показать/скрыть панель инструментов.

Autohide ON/OFF - переключение в режим автоматического скрытия панели файлового менеджера 
при работе с документом.

Abracadabra Logofile - возврат к графическому файлу, автоматически загружаемому при старте 
программы. При использовании в качестве заставки файла с ссылками на программы или 
документы, эта опция позволяет создать замену Windows Desktop средствами Абракадабры.

Top level - показать список дисков.



Create new textfile - создать новый текстовый файл.

Save - сохранить текстовый или графический файл.

Back/Forward - кнопки навигации по списку всех файлов, которые были открыты после запуска 
программы. Список всех просмотренных файлов можно посмотреть по команде Show->History или 
через значок History в верхнем уровне дерева каталогов.

Left/right bar - показывать файловую панель у левого или правого края окна.

Перетаскивание окна программы выполняется при помощи заголовка файловой панели. 
Изменение размеров - правый нижний угол файловой панели.

Контекстное меню для файлов

Контекстное меню вызывается щелчком правой кнопки мышки на значке файла.
Меню содержит следующие команды:

View - открыть файл в Абракадабре.
Open - открыть файл в ассоциированной программе.
Copy - скопировать файл.
Move - переместить файл.
Delete - удалить файл.
Rename - ререименовать файл.
Show - показывать файлы, применяя один из фильтров (текстовые, графические, HTML, 
исполняемые) или показать History - list.

Для графических файлов добавляются следующие команды:

Center wallpaper, Tile wallpaper  - использовать файл как обои Windows.
Copy to clipboard - копировать изображение    в буфер обмена.
Slideshow - запуск/отключение режима слайдшоу.




